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Conform art.225 din o'u'G. nr. 57l2alg, privind codul Actministrativ, fiecare ales localare obliga{ia de a prezent4 la inceputul fiecdrui un, .uponri',.roiro, Ia activitatea depus.i inanul precedent' Acest lucru constiiuie transparenld in ldministralia publicn locald si relevdcomunicarea mea (9i a celorlati membri din PNL ce f""p;; di, consiliLr Local) cu cetateniicotnunei Tinte;ti, r'--' 'v $r'r !'vrrrrrrLr LULdr'f uu cct
subsemnatul, Iordache Lucian consilier local al comunei f,inteqti" investit ?n fr"rncgie inurma alegerilor locale din [una septembrie a anului 2020, din partea particlLrlui Nationalt,iberal, v5 prezint urmrtorul rapon de activitate pentru perioada de mandat:ianuarie 2023 -decemrbie 2023.
in cadrul consiliului local am fbst ales memtrru in comisia .iuridicd gi cle disciplina.apdrarea ordinii 5i Iini;tii publice, a rlrepturilor cetrtrenilo., o*.nu;*rea teriroriului siurbanism' Pe parcursul anului arn participat la toate ;edinlete organizate cle cdtre consiliullocal al comunei fintegti. atdt pe comisii cdt qi ordinare unde am luat cuvantul rjc c6te ori ar,considerat necesar cE trebuie sd intervin pentru a ridica diverse probleme, pentru a puneintrebari, penlru a propune solufii sau pur qi simplu pentru ldmurirea mea personald c6nd anc.nsiderat cr s-a trecut superficial peste anumite problenre. 'l.oate acestea, in fr:rlosrrlcomunititii qi pentru o inlbrmarea corectd a cetrfenilor pe care ?i reprezint, evidentiind inspecial numeroasele probleme cu care se confruntf, ceUlenii.
Majoritatea concluziilor trase pe scurt in urma qedinlelor" au fbst transmise qi l"lcutepublice prin intermediul retelei de socializare Facehook qi voi continua s6 v6 infbn,ez subaceasta lbrmf, intrucat este mai la indemna tuturor, site-ul primdriei, in continuareprezent6ndo accesibilitate ingreunatd.
Am suslinut 9i am fost de acord cu toate proiectele 9i propunerile(care au fbst in interesulcetdfenilor) colegilor consilieri indiferent de culoarea-porti.a. ,rr,. ,r,r"-,r,,pr'"."ru ,0.,argumentate, explicate qi detaliatede crtre cel care a lbcut propuncrea/proiectul.

Nu arn votat proptlneri sau proiecte care nu au cofespuns cerin{elor mele raportate la interersuliocal.
vr prezint amendamenrele pe care le-am adus eu gi colegii rnci liberali pentru bugetul localconsolidat pentru anul 2023:
- inrolarea Primdriei linteEli in programul deralal de Ministerut Mediutui ,,cnsa verdeFotovoltaice" pentru institutrii publice, pentru achizi{ionrtrea panourilor solare lu sc:oti sigrddiniye ;i primdrie;
- Amenaiarefi' cabinetului merlical de familie, tn spaliul de utilitate pabticd lwutena, lastandardele snurui 2a23, aici puteri ini{ia proiect de hotdrfrre pe ,, pNRR_c-r0,,;
- Alocatea unei sume de hani pentla acordarett unur stimuient .financiar pentru nou-ndsctgi ttr comuna lintegti tn vaktare cte IS00 rei, pentru un namdr de 40 copii;'Alocurea uni sume de bani tn bugetur locar cu destina(ie ,,Caini.frtrd stdpbn,,;



/
- Alocarea unei sume de bani pentru participarea primdriei f,inteEti lo programul ,,Rabla,'
-2023";
- Casd pruzniculd in satul Maxenu;

- Achizitonare a 4 por(i de handbaL complete, pentru desfdqurarea orelor de sport in aer
liber la cele doud Ecoli din comund(Pogonele qi Maxenu);
- Achizi(ion&rea a doud coquri de baschet pentru elevii;colii de la Maxenu;
- Amenajarea spaliilor pentru asigurarea unei mese calde pentru copiii de la cele doud

scoli gimnazialeEitnscrierea in programul national;
- Achizitionarea a S(cinci), u;i de interior (acces tn clase) pentru $coald Gimnazisld
Pogonele;
- La poarta de acces a elevilor, la;coala Pogonele s-a luat tn calcul turnure asfalt sau
beton pentru occesul acestora tn condi\ii normale.
Din plcate qi cu pirere de riu,doar patru dintre cele men{ionate mai sus au fost luate in
considerare,celelalte nu au fost puse in discu{ie qi nici nu s-au regisit in lista de investi(ii
a primiriei finteqti pentru anul2023. Probabil s-a considerat a nu fi necesare acum sau
nu aduc nici un plus valoare pentru comuna noastrl.

Men{ionez cI :

Pentru a vedea aminun{it activitate mea qi a colegilor mei de partid in qedin{ele de
consiliu local, in sensul impliclrii in glsirea rispunsurilor la problemele pe care unii
dintre dumneavostrl mi Ie aduce{i Ia cunoqtin{I personal,verbalsau in scris, v[ indemn
totu;i sI accesa(i site-ul primiriei f,inteqti: folderulMa nitorul Oficial Locul ( in dreapta
paginii) - Alte documtente - Procese verbale ole Eedin(elor Consiliu Local qi ve{i glsi
detaliat toate discufiile din cadrul qedin{elor de consiliu local qi rispunsurile evazive pe
care le primesc de cele mai multe ori: https://www.fintesti.rolmonitorul-olicial-
local/alte-documente/procesele-verbale-ale-sedintelor-consiliul-local/

in anul 2023 a fost primul an din activitatea noastrl de consilieri locali in care am
votat bugetul local consolidat pentru cI au fost aprobate unele amendamente propuse
de echipa noastrl.

Dar surprizele nu au intirziat si apari:
- Au fost aprobate sume de bani pentru punerea in aplicare, dar au rlmas doar cu

titlu de aprobat qi amintesc aici urmitoarele:cabinetul medical: 0 investi{ie,
ciinii frri stipAn :0 investi{ie gi exemplele pot continua).

' Singurul amendament aprobat qi executat cu mare greutate a fost achizi(ionarea
celor 5 uqi pentru clasele qcolii Gimnaziale Pogonele.

Pe site-ul prim[riei a fost postat un proiect de buget in form[ foarte restrAns6 pentru
dezbaterc public6, formi pe care am studiat-o, iar consilierii locali la momentul votdrii au
primit bugetul complet mult diferit fafd ce cel afiEat. Probabil in ideea cd nu se va gasi cineva
si studieze fotma postatd qi doar sd se voteze forma data in cadrul qedinfei, fbri a sebdga de
seami modificdrile semnificative aduse;
Av6nd in vedere cd gi consilierii PNL fac parte din Consiliu Local, nu am fost mdcar
consultali inainte de configurarealconturarea acestui buget, ceea ce nu mi s-a pdrut deloc etic,
nefiind prima dati cdnd suntem, pe romdneqte, dali la o parte, iar deciziile cu impact si fie
luate de cealalt[ echipi din cadrul Consiliului local;
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Nu am fost de-acord cu repartizarea sumelor de bani la anumite capitole bugetare, fiind de
cele mai multe ori sume exagerat de mari;
Nu au fost aprobate amendamentele expuse mai sus,pe care noi le-am propus (subliniez ci se

puteau face modificdri qi rn[car jumatate dintre ele puteau fi realizabile); nu-mi rimAne sd

gdsesc ca explicalie doar simplul fapt ci au venit din partea mea qi a echipei mele ;i nu s-a
vrut sd fie luate in seama.
intr-adevdr, a fost prezentatd in gedin!5 o list6 de investilii pentru anul 2023, dar fbcdnd o
analizd, constat cd nu s-arealizat nici 10% din obiectivele propuse.

Echipa PNL din cadrul Consiliului Local al comunei Jinteqti am iniliat gi am supus
dezbaterii in qedinlele de consiliu urmitoarele proiecte de hot6r6ri in cursul anului 2023:

- in luna ianuarie am propus, dar nu a fost aprobat proiectul de hotirdre privind
inrolarea comunei Jintegti in sistemul nafional ,,WW@", sistem prin care noi
cetdlenii comunei aveam posibilitatea s[ plitim taxele qi impozitele prin mijloace
informatice frrI sd mai facem deplasarea la sediul primiriei.

- in luna martie a fost propus de domnul primar un proiect de hot[r6re privind utilizarea
excedentului bugetar a comunei finteEti rezultat la incheerea anului bugetear 2023,in
valoare de 1.100.0001ei ( 11 miliarde lei vechi), bani care au fost reparliza\i astfel:
950.000 lei(9,5 miliarde lei vechi), secliunea dezvoltare, adicl plata cdtre firma care a
executat asfaltarea celor 6(gase) strdzi, trei in satul Pogonele qi trei in satul Maxenu
pentru turnarea stratului de uzuri peste asfaltul turnat, in luna august gi 150.000 lei
(1,5 miliarde lei vechi), pentru trotuarul de-a lungul drumului jude{ean in satul
Maxenu.
Banii au fost cheltuitii, realizarea turndrii stratului de uzurd si trotuarul si satul
Maxenu. NU!
Menlionez cd acest trotuar este prins de mai mulli ani in lista de investi{ii a bugetului
local, dar tot de mul{i ani, nu a fost executat, chiar dacd lista de investitii este
intocmit[ de conducerea prim[riei.

in luna martie am propus un proiect de hotdrAre privind atribuirea temporarS in folosinld
gratuitd a unei suprafele de teren indin domeniul privat al primdriei JinteEti pentru amplasare
stupini.Vd informez cd acest proiect de hotirdre era in conformitate cu legisla{ia in vigoare qi

respecta in totalitate Legea stupinei (Legea nr.13ll2010).
Bineinfeles, ci nu a fost votat de c[tre consilierii PSD, chiar daci legea este in vigoare, dAnqii
sunt deasupra legii.
Vd informez cd acest proiect de hotdrdre nu este oostat oe site-ul orimdrieL
in luna aprilie domnul primar a propus un proiect de hotdrdre privind stabilirea salariilor de
bazdaferente familiei debaz6,, Administrafie", in conformitate cu prevederile legale.
Am solicitat atunci func{ionarului public responsabil, persoan[ care inscrie incadririle pe
funclii ;i coeficienli de salarizare, care este impactul financiar pentru bugetul
local.Binetnteles cd rdsounsul a fost cd nu il ooate face si nu a fost orezentat niciodatd
chiar, dacd sunt oldtiti din banii comunitdtii.

La qedinla consiliului local din luna iunie am explicat consiliului local ci a fost licitatl
lucrarea pentru repara{ii curente ;i amenajarea sdlii de lecturd la qcoala Gimnaziall Pogonele,
dar suma pentru aceastd lucrare este foarte mare din punctul meu de vedere, aprox 72,500 lei



/ noi 1Ir[ tva, aprox 86.000 lei cu tva, adic[ 860 mil lei vechi, aceEti bani au fost doar mAna de

lucru.
pe data de 11.09.2023, am participat in calitate de autoritate locald deliberativd la deschiderea

anului gcolar la toate Ecolile din comuna noastri.Pe aceeaEi dat6, la aceeaqi or5 a fost
planificatd qi qedinla de consiliu local, cu un proiect de hotdrAre propus de cdtre domnul
primar. Oare a fost o tntilmohre sau intentie? S-a sperat probabil ca md voi prezenta la

Eedinli, aga cum se intdmpli de fiecare datd gi c[ nu voi reuqi s[ ajung qi in Ecoli. Surpriza de

dat6 asta a venit qi din partea mea, in sensul ca am ajuns gi la primdrie, dar qi in Ecoli.
in luna octombrie am propus colegilor mei sd iniliem un proiect de hotdr6re privind aprobarea

constituirii unei comisii speciale de analizd, pentru verificarea angajamentelor bugetare qi

chettuielile efectuate de citre primdria JinteEti.Doream s[ constituim o comisie specialS in
conformitate cu reglementirile in vigoare formatd din consilieri qi specialiqti pentru

verificarea cheltuielilor ftcute de cltre primirie.
Nu a fot votat acest proiect de c6tre consilierii PSD, de ce oare?

Vd informeZ cd nici acest Oroiect de hotdrAre nu este postat pe site-ul primdriei.
Tot in luna octombrie am propus un proiect de hotf,rAre privind acordarea sporului pentru

muncf, in condilii degradante, salariafilor de la serviciul salubrizare.
Am suslinut acest proiect in conformitate cu legislafia in vigoare, am menlionat c5 acest spor

trebuia acordat o datd cu angajarea acestor persoane Ei cd acest spor este singurul spor pe care

il poate acorda acestor salariali, ei beneficiind de salariul minim pe economie.

La acest proiect, aceea;i func{ionar, a venit de aceasti dati cu impactul bugetar qi cu sumele

cu care s-ar mdri salariile acestor salariafi.
De ce nu a venit cu impactul bugetar Ei nu a procedat la fel Ei la proiectul de hotir6re cdnd au

fost mirite salariile funclionarilor, vE las pe dumneavoastr[ sd gisili rdspunsul.
Normal cd nici acest proiect nu a fost aprobat nici de citre consilierii PSD.

n
in luna decembrie domnul primar a propus un proiect de hotdr6re privind inilierea

comuneidemersurilor de iniliere pentru actualizare a Planului de Urbanism General, al

Jintegti qi al Regulamentului Local de Urbanism.
Am intrebat care este ultimul Plan de Urbanism General al comunei JinteEti aprobat,

rf,spunsul domnului primar a fost: anul 1999-
Noi consilierii PNL, nu am votat acest proiect deoarece nu este normal in condiliile in care un

PUG este valabil l0 ani, iar in cazul de fali au trecut 24 de ani, acest document este oglinda
unei localitali, iar juridic este foarte grav Ei nu intru eu Ei echipa mea intr-o astfel de situatie

iliciti.
inconcluzie, inactivitatea desfrEurat6 pe parcursul anului 2023, at6,t eu cdt qi colegii rnei

consilieri PNL, ne-am desftgurat activitatea cu bun6-credin16 qi am avut in vedere interesul

cetdlenilor qi dezvoltarea comunitilii.

intocmit
Consilier Local comuna finteqti
Iordache Lucian


